

35 years of EMERCOM of Russia

On **December 27, 2025**, the 35th anniversary of EMERCOM of Russia will be celebrated. By **Resolution No. 606 of the Council of Ministers of the RSFSR dated December 27, 1990**, the **Russian Rescue Corps** was established — this date is considered the founding day of EMERCOM of Russia.

The “**35 Years of EMERCOM of Russia**” **Diploma** is established by the **Sverdlovsk Regional Branch of the Union of Radio Amateurs of Russia** together with the **Ural Institute of the State Fire Service of EMERCOM of Russia** to promote the activities of EMERCOM, popularize the professions of firefighters and rescuers, and commemorate the 35th anniversary of EMERCOM.

To obtain the diploma, applicants must **collect 35 points** between **November 1 and December 31, 2025**, for making amateur radio contacts (or observations) on HF and VHF bands with radio amateurs of the Russian Federation related to EMERCOM of Russia — including service members, employees, workers, veterans, students of EMERCOM educational institutions, and club stations of EMERCOM regional bodies and institutions — according to **List No. 1** (“EMERCOM radio amateurs”), as well as with **special anniversary stations** operating under dedicated callsigns for the 35th anniversary of EMERCOM — according to **List No. 2** (“Special Event Stations” or SES).

A contact (or observation) with any SES is mandatory.

Each QSO with an SES gives **2 points**, and each QSO with an EMERCOM radio station gives **1 point**.

Duplicates are allowed on **different bands and emission modes**.

Confirmation of QSOs (or observations) is done via the **hamlog.online** amateur radio service. Shortwave listeners may obtain the diploma under the same conditions.

Activators (EMERCOM radio amateurs) receive this diploma for **making 350 QSOs**.

The diploma is **issued free of charge in electronic form** at <https://hamlog.online/>.

List No. 1 — EMERCOM Radio Amateurs of Russia:

R1BNJ, RL1B, RV1CC, RN1D; R1IA, R1IB, R1IC, R1II, RA1IC; R1OBK, UA1OMP; UA1TA; R2FBD; UB3DYZ; RG2E; R3GG, RA3GM; R3NBD; R3RS; RA3TL; RN3ZU; R5AV; R4CGQ, R4CR, RD4CBM, RG4D, RW4CAM, UA4CIU; R4FCS; UI4H; RW4NW; UA6CP; R6LB, R6LHG, UB6LSM; RD8B; R8CGZ, R8DR, RA9DZ, RU9CK, UA8DX, UB8COS; RU9F; R9LE, R9LZ, UA9LBQ, UA9LLE; RA9MX, RJ9M, UB9MCW; R8QA; RD9UG, RK9UNW, RU9UET, R9VE, UB9USW; R8WM, RM8W, RV9WB, RZ9WA, UA9WHS; RA9XAF; RA9YFK, RA9YHD, UA9YII; R0AGG; RZ0SH; ROJAY.

EMERCOM Club Radio Stations:

- **RC1M**, St. Petersburg University of the State Fire Service of EMERCOM of Russia
- **RY1AAB**, St. Petersburg University of the State Fire Service of EMERCOM of Russia
- **RA1IG**, Fire Station No. 21 (2nd Detachment of the Federal Fire Service, Ukhta)

- **RK4YT**, Main Directorate of EMERCOM for Chuvashia (“Saturation” facility, Cheboksary)
- **R6DGD**, Southern Regional Search and Rescue Unit of EMERCOM of Russia (Sochi)
- **RA8CP**, Ural Institute of the State Fire Service of EMERCOM of Russia (Yekaterinburg)
- **RA8CS**, Main Directorate of EMERCOM for Sverdlovsk Region (Yekaterinburg)
- **R8LCI**, Main Directorate of EMERCOM for Tyumen Region (Tyumen)
- **R8QAP**, Main Directorate of EMERCOM for Kurgan Region (Kurgan)
- **R0JBE**, Main Directorate of EMERCOM for Amur Region (Blagoveshchensk)
- **R1VAA**, Main Directorate of EMERCOM for Kherson Region

List No. 2 — Special Event Stations (SES):

- **R35MCHS** (Yekaterinburg)
- **R35EMER** (Kurgan)
- **R35SPAS** (Saratov)
- **R35KCHS** (Blagoveshchensk)

Положение о дипломе «35 лет МЧС России»

Министерство Российской Федерации по делам гражданской обороны, чрезвычайным ситуациям и ликвидации последствий стихийных бедствий (далее – МЧС России) является федеральным органом исполнительной власти, осуществляющим функции по выработке и реализации государственной политики, нормативно-правовому регулированию, а также по надзору и контролю в области гражданской обороны, защиты населения и территорий от чрезвычайных ситуаций природного и техногенного характера, обеспечения пожарной безопасности и безопасности людей на водных объектах.

27 декабря 2025 года отмечается 35-летие МЧС России. Постановлением Совета Министров РСФСР от 27 декабря 1990 г. № 606 был образован Российский корпус спасателей. Эта дата считается основанием МЧС России.

Диплом «35 лет МЧС России» учрежден Свердловским региональным отделением Союза радиолюбителей России совместно с Уральским институтом Государственной противопожарной службы МЧС России в целях пропаганды деятельности МЧС России и популяризации профессий пожарного и спасателя, а также в связи с 35-летием МЧС России.

Для получения диплома соискателям необходимо в период с 1 ноября 2025 года по 31 декабря 2025 года набрать 35 очков за проведение радиосвязей (наблюдений) на КВ и УКВ диапазонах с радиолюбителями Российской Федерации, имеющими отношение к МЧС России: военнослужащими, сотрудниками, работниками, ветеранами МЧС России, обучающимися образовательных организаций МЧС России, коллективными радиостанциями территориальных органов, организаций и учреждений МЧС России согласно списку № 1 (далее – радиолюбители МЧС России) и юбилейными радиостанциями, работающими специальными позывными сигналами, посвященными 35-летию МЧС России, согласно списку № 2 (далее – СПС).

Проведение радиосвязи (наблюдения) с любым СПС обязательна. Каждая радиосвязь с СПС - 2 очка, с радиостанциями МЧС России - 1 очко. Повторы разрешаются на разных диапазонах и разными видами излучения.

Подтверждение радиосвязей (наблюдений) осуществляется на радиолюбительском сервисе hamlog.online/.

Наблюдатели могут получить диплом на аналогичных условиях.

Активаторы (радиолюбители МЧС) получают настоящий диплом за проведение 350 радиосвязей.

Диплом выдается соискателям бесплатно в электронном виде на сайте <https://hamlog.online/>

Список № 1 (радиолюбители МЧС России): R1BNJ, RL1B, RV1CC, RN1D; R1IA, R1IB, R1IC, R1II, RA1IC; R1OBK, UA1OMP; UA1TA; R2FBD; UB3DYZ; RG2E; R3GG, RA3GM; R3NBD; R3RS; RA3TL; RN3ZU; R5AV; R4CGQ, R4CR, RD4CBM, RG4D, RW4CAM, UA4CIU; R4FCS; UI4H; RW4NW;

UA6CP; R6LB, R6LHG, UB6LSM; RD8B; R8CGZ, R8DR, RA9DZ, RU9CK, UA8DX, UB8COS; RU9F; R9LE, R9LZ, UA9LBQ, UA9LLE; RA9MX, RJ9M, UB9MCW; R8QA; RD9UG, RK9UNW, RU9UET, R9VE, UB9USW; R8WM, RM8W, RV9WB, RZ9WA, UA9WHS; RA9XAF; RA9YFK, RA9YHD, UA9YII; R0AGG; RZ0SH; ROJAY,

Коллективные радиостанции МЧС России: RC1M (Санкт-Петербургский университет ГПС МЧС России), RY1AAB (Санкт-Петербургский университет ГПС МЧС России), RA1IG (Пожарная часть № 21 2 отряд ФПС МЧС России, г. Ухта) RK4YT (ГУ МЧС России по Чувашии УС «Сатурация», г. Чебоксары); R6DGD (Южный региональный поисково-спасательный отряд МЧС России, г. Сочи), RA8CP (Уральский институт ГПС МЧС России, г. Екатеринбург), RA8CS (ГУ МЧС России по Свердловской области г. Екатеринбург), R8LCI (ГУ МЧС России по Тюменской области, г. Тюмень), R8QAP (ГУ МЧС России по Курганской области, г. Курган); R0JBE (ГУ МЧС России по Амурской области, г. Благовещенск), R1VAA (ГУ МЧС по Херсонской области).

Список № 2 (СПС): R35MCHS (г. Екатеринбург), R35EMER (г. Курган), R35SPAS (г. Саратов) и R35KCHS (г. Благовещенск).